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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 5/2023(366) 

 
 
Datum a čas konání: 23. května 2023 v 9:00 hodin 
Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 20 senátorů) 

Omluveni: Popela/FSI, Kosová/FSI, Kocmanová/FP, Kruljacová/FP, Opravil/FCH,  
Diviš/FCH, Rovenská/CEITEC 

Stálí hosté:  PaedDr. Slezáček/CESA, Ing. Bradáč/ ÚSI – omluven 

Hosté: rektor Janíček, prorektoři Doupovec, Pěnčík, kvestorka Němcová, kancléř 
Gregorek  

Omluveni: prorektorka Šimberová, prorektoři Houser a Weiter 
 
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 4/2023 ze dne 25. 4. 2023 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace studentské komory AS VUT 
7. Ekonomické záležitosti  
 Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za rok 2022 

8.  Legislativní záležitosti 
 Nové znění Statutu Fakulty architektury VUT  

9.   Pedagogické záležitosti 
 Další pedagogické záležitosti 

10. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

11. Různé   
 Různé 

 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal rektora Janíčka, členy ve-
dení VUT – prorektory prof. Doupovce a doc. Pěnčíka, kvestorku Mgr. Němcovou a kancléře Mgr. 
Gregorka. Omluvil prorektorku Šimberovou, prorektory prof. Weitera a doc. Housera. Dále přivítal 
přítomné členy AS VUT, stálé a ostatní hosty zasedání.  

Následně doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
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Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS VUT Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT. Čle-
nové AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 4/2023 ZE DNE 25. 4. 2023 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 4/2023 ze dne 25. 4. 2023 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 
17. 5. 2023 (uložen na Sharepointu). Ještě v tento den pak doplnili text zápisu Ing. arch. Galeová 
a kancléř Gregorek, tajemnice AS Cardová zaslala všem členům AS odkazy na doplněný zápis ulo-
žený na Sharepointu AS VUT. K zápisu doposud nebyly zaslány žádné další připomínky ani dopl-
nění.   

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání AS VUT vznesl dotaz, zda mají členové AS 
k výše uvedenému zápisu nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, 
bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 4/2023 ze dne 25. 4. 2023.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 

▪ Rektor informoval o problematice financování vysokých škol v návaznosti na aktuální informace 
z MŠMT ČR.  

▪ Dále informoval o činnosti v oblasti transferu technologií na VUT. Nyní dochází k finalizaci změn 
systému transferu technologií, kdy jedním z nosných přístupů je decentralizace agendy na fa-
kulty, v souladu s programem rektora. Jsou připravovány relevantní směrnice, které budou za-
slány do připomínkového řízení. Směrnice ohledně duševního vlastnictví a následné oprávnění 
děkanů vystupovat za VUT budou dokončeny na konci června 2023.  

▪ Rektor by dále rád oslovil téma průmyslových doktorátů – se svolením předsedy AS VUT by tento 
bod zařadil na výjezdní zasedání AS VUT.  

 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Bylo vydáno Rozhodnutí rektora č. 7/2023 „Harmonogram mezifakultní výuky na VUT“.  
 
➢ Prorektor Pěnčík 

▪ Podle nové Směrnice rektora č. 8/2022 vznikly dva návrhy, a to 1x Spin-off VUT na FEKT a 1x 
Start-up VUT na CEITEC, bez majetkové účasti VUT. Firmy mají přesah na vojenský průmysl, 
a proto již nyní prezentují své produkty a činnost na Mezinárodním veletrhu obranné a bezpeč-
nostní techniky IDET konaném 24. 5. – 26. 5. 2023 na Výstavišti v Brně. Návrhy na zřízení budou 
po informování AS VUT předloženy ke schválení Správní radě VUT. 
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▪ Bylo ukončeno přijímání přihlášek do 4. ročníku soutěže Cena podnikavosti studenta VUT (ukon-
čení 20. 5. 2023), přihlásilo se více než 30 studentů/studentských týmů s inovativními náměty. 
Začíná první kolo vyhodnocování. Soutěž podporuje spolupráci studentů napříč VUT, o dalším 
průběhu a výsledcích soutěže bude prorektor informovat. 

 
➢ Kvestorka Němcová  

▪ Na webové stránce VUT byla rozšířena informace pro studenty VUT týkající se sociálního bez-
pečí v oblasti psychologického poradenství, rovněž připravujeme tuto službu pro zaměstnance. 

▪ Ve spolupráci s kancléřem Gregorkem byly dopracovány obecné zásady používání umělé inteli-
gence.  

 
➢ Kancléř Gregorek 

▪ Nový Organizační řád CVIS byl předložen k vyjádření Právnímu odboru Rektorátu, jeho obsah 
je podložen závěry auditu a obsáhlou analytickou a konzultační činností. Stávající organizační 
struktura CVIS je poplatná dělení oddělení CVIS dle technologií, je nutná značná modernizace 
předpisu. Návrh Organizačního řádu CVIS rovněž připomínkuje i rektor osobně. 

▪ Vedení VUT posoudilo nominace z F/S na udělení medailí a cen rektora pro letošní rok. V sou-
časné době projednává návrhy na udělení zlatých medailí i VR VUT (činí tak dle příslušné směr-
nice). Medaile a ceny rektora budou udělovány tradičně na Akademickém shromáždění VUT, 
které je nově situováno v září u příležitosti založení univerzity (a současně na začátku semestru).  

▪ Kancléř pozval členy AS VUT jménem rektora Janíčka na Zahradní slavnost, která se bude konat 
dne 15. 6. 2023, jako každým rokem v prostorách zahrady Rektorátu VUT, pozvánka bude čle-
nům AS zaslána.   

▪ Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za rok 2022 bude předložena AS VUT po zasedání VR 
VUT, projednána bude v rámci výjezdního zasedání AS VUT. 

 

 

5. INFORMACE Z RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
 
 Informace z jednání RVŠ 

Dne 18. 5. 2023 se uskutečnilo výjezdní zasedání Předsednictva Rady vysokých škol, které se ko-
nalo prezenčně na Jihočeské univerzitě v Českých Budějovicích (v budově Rektorátu), současně 
i formou distanční. Program jednání: 1. Zahájení; 2. Zprávy z užšího Předsednictva RVŠ (prof. Ing. 
Milan Pospíšil, CSc.); 3. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Ing. Michal Farník); 4. Ekonomické 
informace (JUDr. Lenka Valová); 5. Zprávy z Legislativní komise (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík) 
6. Zprávy z Komise pro vědeckou činnost (doc. Dr. Ing. Vlasta Radová, prof. Mgr. Tomáš Kašparo-
vský, Ph.D.); 7. Vystoupení hostů; 8. Různé.  

Informace z výjezdního zasedání Předsednictva RVŠ sdělila Ing. arch. Galeová, která se jednání 
zúčastnila v zastoupení RNDr. Popely, který se tohoto jednání zúčastnil distančně (z důvodu konání 
zahraniční pracovní cesty). Zasedání P RVŠ se zúčastnili hosté: prof. PeadDr. Radka Wildová, CSc., 
vrchní ředitelka pro řízení sekce vysokého školství, vědy a výzkumu; prof. Mgr. Jaroslav Miller, MA, 
Ph.D. – náměstek člena vlády; doc. PhDr. Jitka Němcová, Ph.D. – rektorka Vysoké škol zdravot-
nické, o.p.s., místopředsedkyně ČKR; Mgr. Petr Baierl – předseda Vysokoškolského odborového 
svazu; Ing. Radim Ryška, Ph.D. – ředitel Centra pro studium vysokého školství. Ředitelka Wildová 
přednesla souhrnnou prezentaci s následnými analýzami MŠMT, které nebyly doplněny daty, ani 
strategiemi do budoucna. Dále byly sděleny informace z úrovně MŠMT ohledně novelizace zákona 
o VŠ, která by měla být doplněna o další změny, které vysoké školy nepředpokládaly. Reakce VŠ 
v kuloárech na tyto informace jsou spíše záporné. Následovaly prezentace předsedkyně ekono-
mické komise RVŠ JUDr. Valové a vystoupení předsedy legislativní komise RVŠ JUDr. Hodulík.  
Analýzy JUDr. Valové se ztotožnily s analýzami, které přednesla ředitelka Wildová a ukázaly dva 
různé pohledy na statistické údaje. JUDr. Valová současně podala informaci o postupu prací na 
přípravě komplexního materiálu ministerstva o financování VŠ pro vládu ČR a upřesnila stanoviska 
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zástupců rady k některými analytickým výstupům. Podala rovněž základní informaci o závěrech jed-
nání Kulatého stolu k financování VŠ ze dne 12. 5. 2023.  
Předsednictvo RVŠ přijalo Usnesení:  
Předsednictvo rady vysokých škol bere na vědomí informace zástupců RVŠ ve Mzdové komisi MŠMT o po-
stupu přípravy komplexního materiálu o financování VŠ pro vládu ČR.  

JUDr. Hodulík seznámil přítomné s připomínkami Legislativní komise RVŠ a Komise pro strategii 
a rozvoj RVŠ k zákonu o vstupu a pobytu cizinců (cizinecký zákon).  
Předsednictvo RVŠ přijalo usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje připomínky Legislativní komise a Komise pro strategii a rozvoj k 
zákonu o vstupu a pobytu cizinců (cizinecký zákon) a bere na vědomí zprávy z Legislativní komise.  

Prof. Kašparovský seznámil přítomné o průběhu jednání k zákonu č. 130/2002 Sb. o výzkumu, vý-
voji, inovacích a transferu znalostí a o výsledcích jednání pracovní skupiny k Modulu M1. 
Předsednictvo RVŠ přijalo usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Komise pro vědeckou činnost. 

Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že se včera uskutečnilo on-line jednání členů RVŠ, kteří jsou 
členy AS, s rektorem Janíčkem. Toto jednání vedl předseda EK AS VUT RNDr. Popela, který spolu 
s Ing. arch. Galeovou sdělili podrobné informace z výše uvedeného jednání Předsednictva RVŠ.  

Dále doc. Hanáček sdělil, že se v rámci výjezdního zasedání Předsednictva RVŠ uskutečnilo ve 
dnech 18. 5. (po skončení Předsednictva RVŠ odpoledne) a 19. 5. 2023 v prostorách JČU České 
Budějovice výjezdní zasedání Fóra předsedů AS vysokých škol. Na programu byla aktuální témata 
VŠ: Novelizace zákona o VŠ; Akademická samospráva a její úrovně; Financování VŠ (nárůsty cen 
energií, dopady inflace, demografický vývoj); Mzdové podmínky v terciárním vzdělávání; Dopady 
války na Ukrajině na činnost VŠ; Aktuality z jednotlivých VŠ. Jednání a diskuse s předsedy AS VŠ 
se zúčastnil nám. ministra školství Miller. Usnesení z jednání Fóra předsedů AS VŠ – viz https://ra-
davs.cz/RVS-41.html?ozn=AKTUALITA  

Informace ze zasedání Předsednictva RVŠ jsou uvedeny na webové stránce RVŠ:  
https://radavs.cz/RVS-1.html 
 
 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Člen SKAS Ing. Janík informoval z pověření předsedkyně SKAS Ing. Kruljacové o aktivitách stu-
dentské komory AS VUT.  

- SKAS pokračuje v přípravě a rozesílání studentského newsletteru, ve kterém shrnuje to nej-
důležitější za uplynulý měsíc a pozvánky na nejbližší akce.  

- Na akci Brněnský Majáles mělo VUT skvělou univerzitní zónu. Současně studentka z FEKT 
vyhrála titul královna Majálesu. Králem se stal student z MUNI.  

- Do 19. 6. 2023 probíhá sběr návrhů na ocenění v rámci 1. kola IFSP. 
- Příští čtvrtek (1. 6. 2023) proběhne poslední schůzka SK AS VUT s fakultními SKAS a stu-

dentskými organizacemi.  
- Ve čtvrtek 25. 5. 2023 proběhne konference hodnocení kvality na vysokých školách, v panelu 

studujících v RVH bude diskutovat předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová. 
- V pátek 26. 5. 2023 proběhne na VŠB-TUO v Ostravě Konference akademických senátorek 

a senátorů; naši zástupci se zapojují do panelu k podpoře studentských organizací a PR 
studentských komor; bližší informace podá na příštím zasedání AS buď Ing. Kruljacová nebo 
Bc. Horváth. 

 
 

7.  EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 
 Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za rok 2022 

 

https://radavs.cz/RVS-41.html?ozn=AKTUALITA
https://radavs.cz/RVS-41.html?ozn=AKTUALITA
https://radavs.cz/RVS-1.html
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Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2022 (dále VZoH) předložil rektor Janíček e-mai-
lem dne 2. 5. 2023. Tajemnice AS VUT VZoH bezprostředně rozeslala členům AS VUT a uložila na 
Sharepoint AS VUT. Připomínky formálního rázu vznesli prof. Vala a doc. Steinbauer – zapracovány 
do dokumentu uloženém na Sharepointu AS VUT. VZoH byla projednávána na zasedání EK AS 
VUT konaném dne 9. 5. 2023, EK přijala níže uvedené usnesení.  

EK AS VUT č. 1 ze dne 9. 5. 2023: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT předloženou Výroční zprávu o hospo-
daření VUT za rok 2022 ve verzi ze dne 9. 5. 2023 po zapracování formálních úprav navržených prof. Valou 
a doc. Steinbauerem (viz dokument na Sharepointu AS VUT) ke schválení.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Připomínky prof. Valy a doc. Steinbauera obdržely Ing. Jarmarová a Ing. Kunzová, které je zapraco-
valy a následně zaslaly dne 15. 5. 2023 dokument upravený na základě jednání EK dne 9. 5., včetně 
úprav dle připomínek auditorů. Tato verze byla rozeslána bezprostředně všem členům AS VUT, 
spolu s usnesením EK AS VUT ze dne 9. 5. 2023. Dne 22. 5. 2023 zaslala Ing. Jarmarová VZoH 
doplněnou o výrok auditora – členové AS VUT obdrželi e-mailem, dokument uložen na Sharepointu 
AS VUT. V tomto znění bude dnes AS VUT dokument projednávat.   

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT 
k předložené VZoH nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo při-
stoupeno k hlasování o schválení níže uvedených dvou usnesení – nejprve usnesení týkající se 
zkrácení předkládací lhůty a poté usnesení o schválení VZoH.  
 
Návrh usnesení AS č. 4:  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za rok 2022.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2022 – verzi ze 
dne 22. 5. 2023.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

8. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Nové znění Statutu Fakulty architektury VUT  

 
Návrh nového znění Statutu FA VUT předložil AS VUT předseda AS FA Ing. arch. Nový e-mailem 
dne 4. 5. 2023 – rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT, uložen na Sharepointu AS VUT. 
Předseda AS VUT Hanáček požádal rektora Janíčka dle § 9 odst. 1 písm. b) 2. zákona č. 111/1998 
Sb. o stanovisko k tomuto návrhu, současně požádal o vyjádření vedoucího Právního odboru Rek-
torátu (dále PrO Re Mgr. Sobotky). Mgr. Sobotka zaslal své vyjádření dne 17. 5. 2023 (obdrželi 
rektor Janíček, doc. Hanáček a předsedkyně LK AS Mgr. Musilová), ve kterém konstatoval, že zá-
sadní změna ve Statutu FA VUT spočívá v úpravě „organizační struktury FA“, která je ve Statutu FA 
omezena toliko na „ústavy, děkanát a ostatní pracoviště“, bez uvedení nebo vyjmenování ústavů či 
těchto ostatních pracovišť. V této souvislosti poukázal na projednání obdobného návrhu na změnu 
Statutu FSI, která v minulosti nebyla PrO Re doporučena AS VUT ke schválení a AS VUT tento 
návrh Statutu FSI neschválil.  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová zaslala vyjádření Mgr. Sobotky členům LK AS VUT a požá-
dala o sdělení jejich názoru. Současně konstatovala, že již několikrát bylo apelováno na vedení 
fakult, aby vnitřní předpisy fakult, resp. jejich změny, byly předem konzultovány s PrO Re, což se 
ale stále neděje. Vzhledem k obsahu vyjádření Mgr. Sobotky Mgr. Musilová doporučila, aby byl Sta-
tut FA vrácen FA k přepracování na základě doporučení / konzultace s Pr0 Re. K e-mailu Mgr. Musi-
lové sdělili své názory členové LK AS VUT prof. Vala, předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová 
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a RNDr. Popela, kteří doporučili se tímto předpisem podrobně zabývat na zasedání AS VUT a po 
diskusi zaujmout stanovisko, jak dále postupovat.  

Dne 22. 5. 2023 sdělila Mgr. Musilová členům LK AS VUT, že po zvážení situace a s přihlédnutím 
ke konzultaci s doc. Hanáčkem, přizvala na dnešní zasedání AS vedoucího PrO Re Mgr. Sobotku. 
Dle jejího názoru je vhodné postupovat v dané otázce (vymezení organizační struktury ve statutu 
fakulty) vůči fakultám a součástem jednotně a znovu konstatovala, že ji velmi tíží, že fakulty (přes 
opakované apely) nekonzultují své vnitřní předpisy (a jejich změny) předem s Pr0 Re. Po domluvě 
s předsedou AS Hanáčkem se dnešního zasedání AS VUT zúčastní také děkan Fakulty architektury 
Ing. arch. Radek Suchánek, Ph.D. 

Na dnešním zasedání AS úvodem předseda AS Hanáček přivítal děkana FA Ing. arch. Suchánka 
a vedoucího PrO Re Mgr. Sobotku, který úvodem zrekapituloval své stanovisko k předloženému 
návrhu nového znění Statutu FA, resp. k úpravě, v jejímž rámci je "organizační struktura FA" ome-
zena pouze na "ústavy, děkanát a ostatní pracoviště", avšak bez uvedení nebo vyjmenování ústavů 
či těchto ostatních pracovišť, což je nedostatečné.  

Děkan FA Ing. arch. Suchánek sdělil, že návrh nového znění Statutu FA byl podrobně diskutován 
s vedením FA a jejích součástí zejména v návaznosti na aktuální stav FA, v návaznosti na strate-
gický záměr fakulty. V této souvislosti byla diskutována zejména interpretace zákona o VŠ – usta-
novení týkající se specifikace toho, co má být přesně ve statutu fakulty uvedeno. Na fakultě dospěli 
v diskusi k názoru, že o struktuře fakulty rozhoduje AS fakulty, a ne AS vysoké školy, proto by měla 
být organizační struktura fakulty řešena jen v rámci organizačního řádu fakulty, který schvaluje AS 
fakulty, nikoli AS vysoké školy. Dle názoru děkana Suchánka, co není zákonem zakázáno, je dovo-
leno, předložený návrh Statutu FA proto není v rozporu se zákonem o VŠ, kdyby o tom nebyl pře-
svědčen, nebyl by tento návrh předložil. Nicméně názor Mgr. Sobotky je zásadní, kdyby s ním byl 
návrh předem konzultován, tak by jej nepředložil.  

Mgr. Sobotka v návaznosti na výše uvedené vyjádření děkana Suchánka konstatoval, že o organi-
zační struktuře fakulty rozhoduje AS fakulty, což se následně promítá do základního vnitřního před-
pisu fakulty.   

Dle § 27 odst. (1) Zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách akademický senát fakulty  
a) na návrh děkana rozhoduje o zřízení, sloučení, splynutí, rozdělení nebo zrušení fakultních pracovišť,  
b) schvaluje návrhy vnitřních předpisů fakulty, a to na návrh děkana nebo v případě jednacího řádu akademic-
kého senátu fakulty na návrh člena akademického senátu fakulty, k němuž si akademický senát fakulty vyžádal 
stanovisko děkana, a postupuje je prostřednictvím předsedy akademického senátu vysoké školy ke schválení 
akademickému senátu vysoké školy, 

Následně vnitřní předpisy fakult schvaluje AS vysoké školy:  

Akademický senát vysoké školy dle § 9 odst. 1b) Zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách schvaluje:  
2. vnitřní předpis fakulty na návrh akademického senátu fakulty; akademický senát veřejné vysoké školy si 
k tomuto návrhu vyžádá stanovisko rektora. 

Univerzitní AS schvalováním statutu fakulty nerozhoduje o tom, jak má vypadat organizační struk-
tura fakulty, jeho úkolem je pouze kontrolovat správnost postupu fakulty, ale fakticky tímto do roz-
hodnutí AS fakulty v oblasti její organizační struktury nezasahuje. Tím, že AS fakulty schválí statut 
fakulty včetně podrobně uvedené organizační struktury de facto dává souhlas dle § 27 odst. 1 pís-
meno a) vysokoškolského zákona. Organizační struktura však musí být ve statutu, resp. v jeho pří-
loze, rozvedena podrobně (nestačí uvést toliko např. "ústavy, děkanát a ostatní pracoviště", je třeba 
vyjmenovat jejich konkrétní názvy a výčet). Podrobnou organizační strukturu nelze uvést jen v orga-
nizačním řádu fakulty.   

Děkan Suchánek ocenil vyjádření Mgr. Sobotky a konstatoval, že již zcela rozumí přednesenému 
názoru PrO Re, a stahuje předložený návrh Statutu FA z projednávání Akademickým senátem VUT.  

Mgr. Musilová dále vznesla dotaz na Mgr. Sobotku, zda by neměl být vytvořen do budoucna nějaký 
postup ve věci vnitřních předpisů fakult a řešení jejich organizační struktury, zda by v tomto případě 
nemělo být součástí i nějaké rozhodnutí AS fakulty součásti (viz § 27 odst. 1 písm. a) vysokoškol-
ského zákona). Mgr. Sobotka sdělil, že vysokoškolský zákon nepožaduje formu rozhodnutí podle § 
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27 odst. 1 písmeno a) vysokoškolského zákona. Pokud se AS usnese, mělo by stačit přijaté usne-
sení uvedené např. ve formě zápisu. Projevem vůle AS je dále i schválení organizační struktury 
v rámci vnitřního předpisu fakulty (analogicky i VŠ). Kvestorka Němcová zrekapitulovala, že tím, že 
AS fakulty schválí organizační strukturu fakulty (své jednotlivé součásti) ve svém vnitřním předpise, 
je zákon splněn, neboť rozhodnutí AS se tímto promítá do vnitřního předpisu fakulty. Rektor Janíček 
sdělil, že dle jeho názoru by měl být doplněn Statut VUT o upřesnění, co má být zakotveno ve Statutu 
VUT a ve statutech fakult VUT. Rozhodnutí tohoto rázu je dle názoru rektora manažerská záležitost, 
o této záležitosti diskutuje s Mgr. Sobotkou.  

Nato vzal děkan FA Ing. arch. Suchánek návrh na projednání a schválení nového znění Statutu FA 
zpět s tím, že znění Statutu FA upraví v návaznosti na závěry dnešní diskuse. 

Předseda AS VUT Hanáček na závěr zrekapituloval, že děkan FA Ing. arch. Suchánek vzal nové 
znění Statutu FA zpět z programu dnešního zasedání AS VUT, proto nebude AS hlasovat o žádném 
usnesení. Mgr. Musilová podala návrh, aby se Mgr. Sobotka zúčastnil výjezdního zasedání AS VUT, 
v jehož rámci by mohla proběhnout diskuse o legislativní problematice týkající se vnitřních předpisů 
fakult VUT – statutu a organizační struktury fakulty.  
 

 
9.   PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Další pedagogické záležitosti 
 
Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že také v oblasti PK AS VUT není aktuálně nic nového.  

 
 
10. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

 
Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina sdělil že rovněž v oblasti KTČ není aktuálně nic nového. 
 
 

11. RŮZNÉ   
 
▪ Kancléř Gregorek sdělil, že po zasedání AS VUT bude předložena Výroční zpráva o činnosti 

VUT v Brně za rok 2022, tento dokument bude projednáván na výjezdním zasedání AS v červnu.  
Dále bude předložen Organizační řád CVIS VUT a dodatek k Organizačnímu řádu Rektorátu.  

▪ Předseda AS VUT Hanáček připomněl, že se blíží výjezdní zasedání AS VUT konané dle schvá-
leného termínu ve dnech 27. 6. – 29. 6. 2023 v Hotelu Zámek Valeč. Standardní zasedání AS 
VUT se bude konat dne 29. 6. 2023. Program jednání bude sestaven ve spolupráci předsedů 
pracovních komisí AS VUT a místopředsedů AS VUT – jednání bude rozděleno do bloků, které 
budou řídit předsedové jednotlivých komisí AS VUT, součástí programu bude i blok týkající se 
aktuálních informací rektora Janíčka. Případné náměty mohou zaslat členové AS tajemnici AS 
J. Cardové, která z organizačních důvodů zašle členům AS průzkumný e-mail týkající se potvr-
zení účasti na zasedání AS anebo sdělení případné neúčasti.  

▪ PaedDr. Slezáček pozval členy AS VUT na Den sportu, který se bude konat zítra, tj. ve středu 
24. 5. 2023 v rámci Rektorského dne, který rektor Janíček vyhlásil Rozhodnutím rektora.   

 
Předseda AS Hanáček na závěr sdělil, že se těší na výjezdní zasedání AS VUT, před kterým se 
ještě budou konat jednání EK AS VUT. Vzhledem k tomu, že členové AS VUT neměli žádné další 
informace, poděkoval doc. Hanáček účastníkům dnešního zasedání za účast a ukončil jednání.   
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USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 5/2023 DNE 23. 5. 2023 
 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  

UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 4/2023 ze dne 25. 4. 2023.  
 
UAS 4 

Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za rok 2022.  
 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2022 – verzi ze 
dne 22. 5. 2023.  
 
 
 
 

Výjezdní zasedání AS VUT se bude konat ve dnech 27. 6. – 29. 6. 2023 v 9:00 hodin 
v Hotelu Zámek Valeč.  

Standardní zasedání AS VUT se bude konat 29. 6. 2023.  

 
 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


